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Zápis z kulatého stolu na téma ŠKOLSTVÍ, KULTURA, VOLNÝ ČAS, 

CUSTOVNÍ RUCH 
 

 

Datum konání: pondělí 26. září 2011 od 18:00 do 20:00 hodin 

Místo konání: zasedací místnost ÚMČ Praha 21 

Přítomni za ÚMČ: 

Iva Hájková – koordinátorka MA21, Blanka Horká – vnitřní auditorka, Hana Kořínková – 

referentka školství, Pavel Roušar – starosta MČ Praha 21 

Přítomno: 29 podepsaných občanů 

Program: 
1. Procesu místní Agendy 21 

2. Současný stav ve školství, kultuře, volném času a cestovním ruchu v MČ 

3. Diskuze nad tématy 

4. Pozitiva v MČ, poděkování 

 

 

Diskuzi moderovala Iva Hájková 

 

Na kulatý stůl byli pozváni občané, neziskové organizace působící v MČ, ředitelky 

mateřských škol (i soukromých) a ředitel základní školy. 

 

Zápis z diskuze: 

 

bod 1) 

Paní Hájková přivítala všechny přítomné občany a představila kolegyně z úřadu MČ a 

starostu MČ. 

Sdělila na základě prezentace informace o procesu MA21, který se městská část rozhodla 

zavádět. Uvedla, že MA21 je proces zapojování veřejnosti, neziskového a soukromého 

sektoru a dalších organizací do zkvalitňování městské části s uplatňováním principů 

udržitelného rozvoje v jeho třech pilířích - ekonomický, sociální a environmentální (rozvoj, 

který má uspokojit současnou generaci a neohrozí tu budoucí).  

V budoucnu tak budou probíhat veřejné diskuze nad různými oblastmi rozvoje MČ, bude 

vytvořen Strategický plán rozvoje MČ na nejméně desetileté období, zpracovány dílčí 

koncepce…, vše v úzké spolupráci s veřejností. 

Tímto kulatým stolem (KS) je zahájena série šesti veřejných KS na další téma: sociální a 

zdravotní (3. 10.), životní prostředí (5. 10.), doprava (10. 10.), územní a urbánní rozvoj, 

veřejná správa, informovanost (12. 10.) a majetek, bytová politika, veřejná infrastruktura (17. 

10.). 

 

bod 2) 

Paní Kořínková zhodnotila současný stav v oblasti školství a cestovního ruchu, paní Hájková 

navázala s oblastí kultury a volnočasových aktivit.  Pro upřesnění naplněnosti MŠ a ZŠ uvedla 

statistické údaje:  

- počet obyvatel v MČ 9907 

- počet narozených dětí v r. 2007 – 111 

- počet narozených dětí v r. 2008 - 131 

- počet narozených dětí v r. 2009 - 118 

- počet narozených dětí v r. 2010 - 150 
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- počet narozených dětí od ledna do června r. 2011 – 69 

Dětí ve věku od 0 do 3 let je evidováno 551, od 3 do 6 let 425, od 6 do 15 let 935. 

 

bod 3) 

Přítomní diskutovali níže uvedená témata, která vycházejí převážně ze závěrů Ankety 

MČ uskutečněné v červenci a srpnu 2011: 

 

 

Téma: Malá kapacita mateřských škol a základní školy 

Náměty občanů:  

- mobilní (kontejnerové) mateřské školy – současné školní zahrady nejsou ale tak 

prostorné pro jejich umístění, 

- přeplněnost MŠ mohou řešit soukromé MŠ v městské části, doporučeno zvážit 

finanční příspěvek od MČ pro rodiče, jejichž děti nebudou do MŠ umístěny a 

navštěvovaly by soukromé MŠ, 

- dle sdělení ředitelky soukromé MŠ je v MČ sedm soukromých MŠ a hlídacích center 

(tato oblast bude zmapována), 

- doporučeno zjistit, zda do soukromých MŠ docházejí převážně děti z Újezda n/L., 

- soukromá MŠ může žádat o zápis do školského rejstříku v souladu s § 141 a dále 

školského zákona č. 561/2004 Sb., MČ nemůže toto ovlivnit, 

- ZŠ se nevejde do stávajících prostor od r. 2014, nutno řešit, 

- podpora vytvoření Koncepce školství a volnočasových aktivit na volební období, 

- podpora umístění tříd MŠ v různých pronájmech v místních nemovitostech – lze 

operativně řešit narůstající a klesající počty dětí, 

- budovat variabilní prostory, které by reagovaly na počty dětí, 

- snažit se omezovat výstavbu rodinných domů z důvodu stálého nárůstu populace. 

 

Téma: Absence středního školství 

Náměty občanů: 

- 40 % - 45 % žáků odchází ze ZŠ v 5. třídě do víceletých gymnázií, kterým základní 

školy těžce konkurují. Rodič raději řeší tento přechod i z důvodu umístění dítěte 

v jedné škole do jeho 18 let, 

- 30 % - 40 % žáků přechází po ukončení školní docházky na SŠ a cca 60 % na učební 

obory, 

- zmapovat, do jakých středních škol žáci přecházejí z důvodu možného vytvoření 

detašovaného pracoviště některé SŠ (nutno zjistit, zda je to vůbec reálné), 

- návrh na vytvoření tříd v ZŠ s konkrétním zaměřením (sportovní, výtvarné…) - ZŠ 

pořádá Dny otevřených dveří, první středu v měsíci se koná tzv. Klub rodičů, snaží se 

zaměřovat na různé vzdělávací oblasti a zjišťovat poptávku. 

 

Téma: Více podporovat školství a další vzdělávání pedagogů 

Náměty občanů: 

- vhodná finanční podpora od MČ, 

- stabilizovat kvalitní pedagogy, např. nabídkou bytů, 

- podporovat vybavení MŠ a ZŠ moderními technologiemi - motivovat děti a žáky ke 

vzdělávání, 

- ZŠ má 95 % aprobovaných pedagogů, 

- školství by prospělo větší zastoupení pedagogů – mužů. 
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Téma: Podporovat kulturní, sportovní a společenské akce v MČ (dostatek akcí?) 

Náměty občanů: 

- podporovat koncepční práci s „náctiletými“ (např. OS Neposeda), nízkoprahový klub, 

terénní práce s mládeží v jejich prostředí, 

- chybí místo pro neorganizované sportování – i pro dospělé. Hřiště ZŠ je trvale 

přístupné veřejnosti bez správce – návrh na uveřejnění informaci do Zpravodaje o 

možnosti volného využívání, 

- zpestřit nabídku kulturních a sportovních akcí pro širokou veřejnost, 

- zpestřit využití polyfunkčního domu, 

- využívat veřejností fotbalová hřiště v určených časech,  

- učiněna nabídka pořádání besed pro mládež i seniory (historie, příroda…). 

 

 

Téma: Zlepšit (zřídit) trasy pro cyklisty (in-line) 

Náměty občanů: 

- propagovat dojíždění žáků do ZŠ na kole 

- ZŠ realizuje projekt Bezpečná cesta do školy (mapování cest, zjišťování nebezpečných 

míst, podpora pěší docházky a jízdy na kole) 

 

bod 4) 

Pozitiva: 

- poděkování Českému zahrádkářskému svazu Újezd n. lesy a Svazu důchodců za 

pořádání akcí, 

- ZŠ zajistila cyklostojany u školy, 

- sedmileté fungování Muzea, spolupráce s mládeží ze ZŠ, 

- fungování knihovny v polyfunkčním domě, 

- bohatá spolková činnost 

 

Starosta MČ a pí Hájková poděkovali všem přítomným za aktivní účast, pozvali je na další 

kulaté stoly a diskuze byla zakončena vzpomínkou na zesnulou členku Svazu důchodců. 

 

Zapsala: Iva Hájková 

 

 

 

 

 

 

 


